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برنامه فشرده بازی های باشگاهی و ملی در سه ماه پیش رو 

تا قبل از جام ملت های آسیا، چالش عجیب و سختی را برای 

سازمان لیگ به منظور برگزاری رقابت های لیگ برتر ایجاد 

کرده اســـت. برگزاری بازی های آسیایی خارج از روزهای 

فیفادی نیز این مشـــکلات را بیشتر کرده تا جایی که این 

موارد باعث شده برنامه هفته پنجم تا نهم رقابت ها دیرتر از 

موعد مقرر اعلام شود. این در حالی است که هنوز برگزاری 

دیدار دربی 102 مشخص نیست. به این بهانه دقایقی با 

سهیل مهدی، رئیس سازمان لیگ فدراسیون فوتبال به 

گفت وگو پرداختیم که در ادامه می خوانید. 

به نظر می رسد با توجه به فشردگی برنامه ها، دشواری های 

زیادی را برای اعلام جدید برنامه لیگ برتر متحمل شـــده 

باشید. 

واقعا سخت است. ما امسال هم دو تا فیفادی در ماه های مهر و 

آبان پشت سر هم داریم ضمن اینکه به فاصله 5 روز قبل و بعد از 

هر فیفادی رقابت های لیگ قهرمانان را در برنامه داریم. همچنین 

بازی های آسیایی را در پیش داریم که این رقابت ها برای تیم ملی 

امید بســـیار مهم است و قاعدتا به بازیکنانی که به این بازی ها 

خواهند رفت هم فشار مضاعفی خواهد آمد. در هر صورت برای 

بازیکنی که بخواهد هم در تیم ملی و هم در تیم امید بازی کند 

سخت اســـت. حالا حساب کنید این بازیکن در باشگاهش در 

دو جبهه داخلی و خارجی هم بجنگد. برای چنین باشگاه هایی 

هم کار سخت است چون به دلیل همزمانی رقابت ها، بازیکنانش 

پراکنده می شوند. بنابراین اگر می خواستیم برای باشگاه هایی که 

از چنین بازیکنانی بهره می برند برنامه مناسبی را تدوین کنیم، 

برای این باشگاه ها فضا مناسب می شد. این در حالی است که 

برای سایر باشـــگاه ها فضای نامناسبی به وجود می آمد چراکه 

می بینیـــم به یک باره 10 تـــا 15 روز این تیم ها بازی نخواهند 

کرد. به همین دلیل اینکه برنامه ای می دادیم که به نوعی هوای 

تمامی باشگاه ها را داشته باشیم تقریبا سخت بود و حتی به نوعی 

غیرممکن! مثلا یکی دو روز پیش در جلســـه ای که با سرمربی 

یونانی گل گهر داشـــتیم او بعد از دیدن برنامه به ما گفت فکر 

نمی کنم بشود کاری کرد و باید بپذیریم و اذعان داشت ما همه 

تلاش مان را کردیم تا در این مدت تیم ها کمترین آسیب را ببینند. 

به نظر می رســـد به قدری مشکلات زیاد است که امسال 

کمترین دغدغه شـــما همین پس و پیش بودن بازی های 

سرخابی ها نسبت به یکدیگر باشد. 

بحث نمایندگان ایران در آســـیا هم بحث مهمی اســـت. الان 

اســـتقلال هم با اینکه در آسیا نیست هم در تیم ملی و هم در 

تیم ملی امید در بازی های آسیایی نماینده دارد. این تیم همین 

الان هـــم در تیم امید نماینده دارد. از ســـوی دیگر بازی های 

آســـیایی و لیگ قهرمانان را در پیش داریم. این در حالی است 

که تعداد زیادی از بازیکنان پرســـپولیس و سپاهان ملی پوش 

هستند و دغدغه های این شکلی هم وجود دارد. الان بیرانوند 

در تیم ملی مصدوم شـــده و وضعیت او هنوز مشخص نیست 

و همین می شـــود دغدغه باشگاه. شاید چنین وضعیتی برای 

ملی پوشـــان دیگر هم تکرار شود و مثلا بازیکن فوق قرار باشد 

در لیگ قهرمانان نیز برای باشگاهش به میدان برود. بنابراین 

شرایط برای ما سخت بوده و هست. 

احساس می شود زمان نامناســـب بازی های آسیایی کار 

شـــما در سازمان لیگ را برای اعلام برنامه های آتی سخت 

کرده باشد. 

این بازی ها بسیار مهم هستند. البته باید پیش درآمد آن را هم 

ببینیم. ســـال گذشته با این شرایط جام جهانی را هم داشتیم 

امـــا خبری از لیـــگ قهرمانان و بازی های آســـیایی نبود. اما 

امســـال همین بازی های آسیایی به عنوان یک برنامه 20 روزه 

به ما تحمیل شـــده اســـت و لیگ قهرمانان که برای باشگاه ها 

حساســـیت خاص خودش را دارد. ما می توانیم طبق قانون در 

خلال بازی های آسیایی، لیگ را برگزار کنیم اما بازیکنان درگیر 

این رویداد هستند. به هر حال 23 بازیکن لیگ ما همراه با تیم 

امید به چین خواهند رفت. بازی های آسیایی برای ما مهم است 

اما از لحاظ زمان بندی، این رقابت ها در زمان مناسبی نیست 

چون همزمان با از ســـرگیری مجدد لیگ برگزار خواهد شد. ما 

نیاز داشـــتیم لیگ را دوباره پرفشار استارت بزنیم اما حالا باید 

توقف هایی را هم این وسط داشته باشیم. 

شـــاید اگر همین تیم امید که امروز در ازبکســـتان است 

راهی هانگژو می شد، مشکلات شما کمتر می شد چون در 

این صورت می توانستید استقلال را هم در لیگ به منظور 

برگزاری دیدار دربی داشته باشید. 

این یک بحث فنی است. از ما برای دعوت از بازیکنان تیم ملی 

هیچ وقت اســـتعلام نمی گیرند. ما هم چنین انتظاری نداریم و 

خوب و بد آن هم برای ســـرمربی تیم ملی است و ما اصلا حق 

نداریم به این موضوع ورود کنیم. بحث زمان بندی فقط مطرح 

اســـت که ما به خاطر تیم ملی امید که خوشبختانه الان نتایج 

خوبی هم کســـب کرده مجبور شدیم یک هفته از رقابت های 

لیـــگ برتر را تعطیل کنیم. ما قرار بود هفته های چهارم و پنجم 

لیگ را برگزار کرده و بعد از دوازدهم شـــهریور، تیم های ملی را 

تحویل بدهیم، این در صورتی است که به خاطر مصلحت این 

تیم ها و به خصوص امیدها و اینکه تیم را نیاز داشـــتند -گفتند 

ما هشـــتم بازیکنان را می خواهیـــم- دو هفته ای که مدنظر ما 

تـــا قبل از تعطیلات بود بـــه یک هفته کاهش پیدا کرد. بر این 

اساس بازی های هفته چهارم را یک مقدار طول دادیم که این 

امر از آنجایی که ناگهانی بود کار ما را سخت کرد. شاید اگر ما 

از ســـه چهار ماه قبل این برنامه ها را داشتیم برنامه لیگ برتر را 

طوری تنظیم می کردیم که این تعطیلی ها به ما تحمیل نشود. 

به میزبانی اســـتادیوم آزادی به لیگ قهرمانان برســـیم. 

دیدارهای آسیایی بدون مشـــکل در این ورزشگاه برگزار 

می شود؟

من مطمئنم دوستان دارند شبانه روز کار می کنند تا این اتفاق 

میسر شود. ما تقریبا روزانه به همین منظور با دوستان در تماس 

 ،VAR هستیم. تلاش خوبی شده اســـت تا بتوانیم اتاق های

کنترل دوپینگ و پزشـــکی را بازســـازی کنیم. این یک اتفاق 

خوب است که جای تشـــکر و قدردانی دارد. این جانمایی ها 

مدت هـــا بود که قرار بود اتفاق بیفتد. امیدوارم به بهترین نحو 

و بالاترین کیفیت، این اســـتادیوم میزبان بازی ها باشد. به هر 

حال این بازســـازی ها هزینه دارد که یکی از هزینه های آن این 

است که تماشاگران را به طور کامل نخواهیم داشت. امیدوارم 

در این رقابت ها میزبانی خوبی داشته باشیم، هرچند اگر تمام 

ظرفیت ورزشگاه فراهم باشد هم به خاطر حکم کمیته انضباطی 

AFC در بازی اول پرسپولیس هواداران را نداریم. 

حضور ستاره های تیم های عربستانی در ایران هم می تواند 

چالش های جالبی را به وجود بیاورد. 

سازمان لیگ برگزار کننده نیست و دخالتی هم ندارد، هرچند 

اگر کمک و همفکری بخواهند ما همیشه در کنار ارکان برگزاری 

هستیم. ســـازمان لیگ و فدراسیون در این زمینه فرقی با هم 

ندارند و ما با هم یکی هســـتیم امـــا درباره تصمیم گیری برای 

برگزاری، سازمان لیگ تصمیم گیرنده نیست و ما فقط در کنار 

عزیزان هر کمکی از دست مان بربیاید دریغ نمی کنیم. 

شاید بشود با حضور رونالدو در ایران حدس زد که اتفاقات 

جالب و عجیبی از بدو ورود وی بیفتد. 

در هر صـــورت بهترین بازیکنان دنیـــا می خواهند به ایران 

بیاینـــد و مردم ایـــران هم به فوتبال دوســـت بودن، معروف 

هســـتند. الان هم این بازی ها آن طور که در اخبار آمده در 

دو کشـــور ایران و عربســـتان قطعی شده و حالا باید میزبان 

این ستاره ها باشیم. 

سهیل مهدی در گفت وگو با »فرهیختگان«: غیرممکن بود بتوانیم در برنامه ریزی هوای همه تیم ها را داشته باشیم

کل برنامه های نیم فصل اول را عوض کردیم
 برنامه 20 روزه بازی های آسیایی به ما تحمیل شد                 به خاطر امیدها هفته پنجم قبل از فیفادی را تعطیل کردیم 

برگزاری نیم فصل تا قبل از جام ملت ها منتفی شد

مهر هم خبری از دربی نیست
جام ملت های آسیا در حالی دی ماه آغاز می شود که پیش از این مقرر شده بود لیگ برتر تا آغاز 

این تورنمنت به نیم فصل برســـد. این در حالی اســـت که با اعلام سهیل مهدی این امر محقق 

نخواهد شـــد. ســـهیل مهدی در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »طبق برنامه ما تا هفته 

دوازدهـــم را تا قبل از جام ملت ها برگـــزار می کنیم. در هر صورت ما لیگ را یک هفته دیر آغاز 

کردیم و در ادامه نیز یک هفته را به خاطر امیدها تعطیل کردیم و همین دو هفته باعث می شود 

ما قبل از جام ملت های آسیا دو یا سه هفته دیرتر لیگ را تمام کنیم و بر همین اساس نیز داریم 

تلاش می کنیم تا با 12 هفته به جام ملت های آسیا برسیم. همچنین برگزاری دربی 102 این 

رقابت حســـاس که شایعه شده بود قرار است در کشور قطر برگزار شود به نظر می رسد حداقل 

به مهرماه نیز نخواهد رســـید.« سهیل مهدی همچنین درباره اینکه چقدر احتمال دارد دربی 

102 در مهرماه برگزار شود افزود: »خودم زمان بیشتری را تخمین می زنم چون به خاطر اینکه 

در مهرماه فیفادی را هم داریم فشـــردگی برنامه هایمان بســـیار بیشتر است و در کل مسابقات 

سنگینی را در این ماه در پیش داریم. هم ملی پوشان پراکنده هستند و هم پرسپولیس در لیگ 

قهرمانان حضور دارد. اجازه بدهید روی این بازی بیشـــتر فکر کنیم. البته فقط دربی نیست و 

مـــا بـــه جز این بازی، دو بازی معوقه دیگر را هم از هفته پنجم داریم که باید به فکر برگزاری آن 

هم باشـــیم و باید فضایی باشـــد که هر سه بازی را همزمان برگزار کنیم. ما جای این بازی ها را 

پیش بینی کرده ایم اما ترجیح می دهم روی آن مانور بیشتری داده و بعد آن را اعلام کنم چون 

نیاز به بررسی های بیشتر است. در هر صورت پیش بینی من این است که دیدار دربی 102 به 

خاطر فشردگی برنامه های ملی و باشگاهی )آسیایی( در مهرماه برگزار نخواهد شد. حتی این 

احتمال وجود دارد که این دیدار به بعد از جام ملت های آســـیا نیز موکول شـــود. در هر صورت 

هر زمانی برای برگزاری این دیدار بعد از مهرماه امکان پذیر است.«

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

  فوتبال ایران

تقابل اول با کریس منتفی شد؟

 بیرانوند به نزدیکانش: 
بعید است به بازی با النصر برسم

مصدومیت علیرضا بیرانوند در جریان بازی دوســـتانه ایران و بلغارستان شوک سنگینی را به پرسپولیس و 

هوادارانش وارد کرد. مخصوصا بعد از اینکه بیرانوند بعد از تعویضش جمله ای را به محمدرضا اخباری گفت 

که باعث تعجب او شـــد. در این صحنه بیرانوند با بیان این جمله که »کشاله ام به فنا رفت« درواقع تعجب 

همبازیانش را برمی انگیزد. اما درباره آخرین وضعیت بیرانوند باخبر شدیم که او به مربیان پرسپولیس قول 

داد در اولین فرصت ازکشاله اش ام آر آی بگیرد و قرار بود شب گذشته و نهایتا امروز صبح این کار را انجام 

دهد تا کادر پزشـــکی سرخپوشان به طور دقیق بتوانند وضعیتش را بررسی کند. بیرانوند در اظهارنظری 

که به نزدیکانش داشـــته اعلام کرده که مصدومیت کشـــاله اش جدی اســـت و بسیار بعید می داند که تا 

روز بازی با النصر شـــرایط بازی کردن را پیدا کند. مخصوصا اینکه اگر ریسک کند با پارگی کشاله مواجه 

شده و آن وقت مدت بسیار بیشتری دور از میادین خواهد بود. به هر حال اگر علی بیرو این دیدار حساس 

تیمش را از دســـت بدهد یحیی گل محمدی مجبور اســـت امیررضا رفیعی یا مهرشاد اسدی دو دروازه بان 

زیر 21 سالش که هنوز تجربه بازی در لیگ برتر را پیدا نکرده اند مقابل یاران رونالدو به میدان بفرستد. 

تا قبل از استارت دوباره لیگ برتر

 مطالبات استقلالی ها
تسویه می شود

تیـم فوتبـال اسـتقلال در حالـی از پنجشـنبه گذشـته تمرینـات خـود را مجـددا آغـاز 

کـرده کـه بـا سـپری شـدن چهـار هفتـه از رقابت هـای لیـگ برتـر همچنـان بـا بازیکنان 

ایـن تیـم در خصـوص دریافـت مطالبـات فصـل گذشـته و تسویه حسـاب بـا آنهـا اقـدام 

اساسـی صـورت نگرفتـه اسـت. البتـه در روزهـای گذشـته بـا تامیـن مالـی در خصوص 

پرداخـت بخشـی از ایـن مطالبـات تلاش هایـی صـورت گرفـت تـا میانگیـن دریافتـی 

بازیکنـان به جـا مانـده از فصـل قبـل تـا حـدود 65  الی 70 درصد برسـد. ایـن در حالی 

اسـت که طبق شـنیده های خبرنگار »فرهیختگان« باشـگاه اسـتقلال در تلاش اسـت 

تـا قبـل از اسـتارت دوبـاره و ازسـرگیری رقابت هـای لیـگ برتـر بـا تامیـن منابـع مالـی 

جدیـد مطالبـات فصـل گذشـته اسـتقلالی ها را بـا آنهـا تسـویه کـرده تـا بـه ایـن ترتیب 

بزرگ تریـن دغدغـه ذهنـی بازیکنـان اسـتقلال تـا قبـل از آغـاز دوبـاره رقابت های لیگ 

برتـر بـه ایـن شـکل برطرف شـود.

AFC فرصت سه روزه برای معرفی بازیکن جدید به

 آغاز مذاکرات پرسپولیس 
با ۲ مهاجم خارجی

کادرفنی پرسپولیس در ادامه تلاش های خود برای پیدا کردن یک مهاجم خوب جهت تقویت تیم شان در خط 

حمله به دو گزینه جدید رســـیده اند. البته آنها اواسط هفته گذشته هم دو مهاجم خارجی دیگر به مدیریت 

باشگاه پرسپولیس معرفی کرده بودند که بعد از مذاکره با آنها مشخص شد دستمزدشان حدود یک میلیون 

و سیصد هزار دلار است. هیچ کدام نیز حاضر به پایین آوردن رقم درخواستی خود نشدند تا جذب آنها منتفی 

شود. اما عصر روز پنجشنبه سرمربی پرسپولیس نام دو گزینه جدید را به مدیریت باشگاهش داد تا با این نفرات 

مذاکرات انجام شود. درمورد ملیت این نفرات هنوز اخبار جدیدی به گوش نرسیده اما قیمت آنها حدود یک 

میلیون دلار است، درحالی که باشگاه پرسپولیس سقف بودجه اش کمتر از 600 هزار دلار جا دارد. به هر حال 

باشگاه پرسپولیس با هر دو مهاجم وارد مذاکره شده و درحال چانه زنی درمورد دستمزد آنهاست. اگر توافق 

با یکی از این نفرات در یکی دو روز آینده انجام شـــود او به زودی به تهران خواهد آمد تا مراحل انتقالش به 

جمع سرخپوشان نهایی شود. باشگاه پرسپولیس تا بیست ویکم شهریورماه مهلت دارد تا تغییراتی در لیست 

ارسالی اش به لیگ قهرمانان ایجاد کند و تا آن موقع این باشگاه باید مهاجم مدنظرش را به خدمت بگیرد. 
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